
 

 

     P R O T O K Ó Ł Nr XXXIII/05 
 
 
   z odbytej Sesji Rady Miasta i Gminy Dolsk  
   odbytej w dniu 28 grudnia 2005 roku . 
 
 
  ad. Otwarcie Sesji RMiG Dolsk  
 
 

Otwarcia XXXII Sesji RMiG Dolsk dokonał Przewodniczący Rady 

Miasta i Gminy Eugeniusz Mądry ,który powitał radnych oraz zaproszonych 

gości . 

Stwierdził, że na ogólna liczbę radnych 15 na sali obecnych jest 15 

radnych wobec czego Rada władna jest do podejmowania uchwał. 

 

  

 
  ad.2.Przyjęcie porządku obrad Sesji . 
 
   Następnie Przewodniczący Rady Eugeniusz Mądry odczytał   

  proponowany porządek obrad . 

  Jednocześnie zwrócił się z zapytaniem czy ktoś z radnych 

chciałby wystąpić z wnioskiem o dokonanie zmian w proponowanym porządku 

obrad sesji. 

  Radni do proponowanego porządku obrad nie wnieśli żadnych propozycji . 

  Natomiast głos w tej sprawie zabrał Burmistrz MiG Henryk 

Litka ,który poprosiło dopisanie do porządku obrad uchwały dot. pożyczki z 

Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska I Gospodarki Wodnej 

w Poznaniu . 

Równocześnie poprosił o zmianę kolejności w porządku  obrad przy 

podejmowaniu uchwał  a dot. punktu g. tego porządku obrad Sesji . 

 

Przewodniczący Rady przeprowadził głosowanie nad proponowanymi 

zmianami w porządku obrad Sesji. 

Radni jednogłośnie zatwierdzili nowy porządek Sesji . 

 

Ad.3 Przyjęcie protokołu obrad XXXII Sesji Rady Miasta i Gminy .   
 
 Przewodniczący Rady poinformował radnych, że protokół z obrad 

XXXII Sesji został sporządzony prawidłowo i w terminie i był wyłożony w 

Biurze Rady w okresie dwóch tygodni przed obradami dzisiejszej Sesji / radni 

nie wnieśli do protokołu żadnych zastrzeżeń ./ 
 

 

 

 

 



Ad.4 Informacja Burmistrza z działalności międzysesyjnej . 
 

  Informacja przedłożona przez Burmistrza MiG Henryka Litka stanowi 

zał nr 3 do protokołu . 

 

 

 Ad.5 Podjęcie uchwał w sprawach :  
 

 A/ zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia stawek podatku od 

środków transportowych na terenie miasta i gminy Dolsk na rok 
podatkowy 2006 . 
 

Projekt uchwały przedstawiła Pani Elżbieta Juskowiak Skarbnik MiG ,która 

wyjaśniła,  że w uchwale nr XXXII/174/05 zaszła pomyłka pisarka i w 

związku z tym zobowiązani jesteśmy ten błąd pisarski sprostować i stąd  

konieczność  podjęcia powyższej uchwały . 

 

Radni do przedstawionej uchwały nie wnieśli żadnych zastrzeżeń . 
Przewodniczący Rady przeprowadził głosowanie nad projektem 

przedstawionej uchwały . 
Uchwała nr XXXIII/197/905 została zatwierdzona jednogłośnie i stanowi 
zał nr 4 do protokołu . 
 
 
 b/budżetu miasta i gminy na 2006 rok  
 

Projekt uchwały przedstawił Burmistrz MiG Henryk Litka ,który szczegółowo 

przedstawił założenia  do budżetu  informując radnych, że dochody budżetu 

miasta i gminy na rok 2006 zamykają się kwotą 11.242.088,-zł  natomiast 

wydatki to kwota 12.376.597,-zl . 

Burmistrz omówił wytyczne do opracowania budżetu miasta i gminy na 2006 

rok  

Natomiast wg podjętych uchwał na poprzedniej sesji podatki są utrzymane na 

poziomie roku 2005 natomiast jeżeli chodzi o podatek rolny to ulega on 

obniżce . 

Na dochodu budżetu składają się dotacje celowe otrzymane z budżetu państwa 

na zadania zlecone z zakresu administracji oraz dochody z tytułu wydawania 

zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych  

Następnie Burmistrz przedstawił zaplanowane inwestycje jakie znalazły się w 

budżecie na rok 2006 . 

Wszystkie zadania jakie znalazły się w budżecie na rok 2006 zostały 

skonsultowane z radnymi na posiedzeniach komisji i w stosunku do projektu 

budżetu nie uległy one żadnym zmianą . 
 

A następnej kolejności głos zabrała Pani Elżbieta Juskowiak ,która odczytała 

uchwałę Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu o opinii o projekcie 

budżetu miasta i gminy na 2006 rok . 

Uchwała ta jest pozytywna i zawiera tylko pewne merytoryczne  uwagi . 

Wobec braku dyskusji nad projektem budżetu Przewodniczący Rady 

przeprowadził glosowanie nad projektem uchwały do zatwierdzenia budżet7u . 



Uchwała nr XXXIII/191/05 została zatwierdzona jednogłośnie  i stanowi 
zał nr 5 do protokołu . 
 

 

c/ zatwierdzenia zestawienia przychodów i wydatków 

Gminnego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej 
na 2006 rok .  

 
 

Projekt  uchwały przedstawił Kierownik Referatu Gospodarczego 
Mieczysław Gorwa ,który  podjęcie uchwały uzasadnił w następujący sposób. 

W zestawieniu przychodów planuje się kwotę 10.000,-zł która otrzymamy z 

Urzędu Marszałkowskiego Departament Ekologii, Infrastruktury i Mienia w 

Poznaniu z tytułu wpłat zakładów pracy za zanieczyszczenie środowiska na 

terenie naszej gminy . 

Środki otrzymane w roku 2006 przeznacza się na zadanie inwestycyjne pn. 

Budowa kanalizacji sanitarnej w Dolsku wraz z przyłączami – V etap w 

wysokości 10.000,-zl .  

 

Radni do projektu uchwały nie wnieśli żadnych zapytań i poprawek . 

Przewodniczący Rady przeprowadził głosowanie nad projektem uchwały. 

  

Uchwał nr XXXIII/192/05 została zatwierdzona jednogłośnie i stanowi zał  
nr 6 do protokołu . 
 
   D/zmieniająca uchwałę w sprawie budżetu miasta i gminy na 
2005 rok . 
 

  Projekt uchwały przedstawiła Pani Elżbieta Juskowiak Skarbnik MiG 

która wyjaśniła, że w projekcie tej uchwały znalazły się działy które wymagały 

na koniec roku uporządkowania swoich planów . 

W zasadzie podjęcie tej uchwały należy do uporządkowania całego budżetu 

tzn. przeniesienia  

Funduszy pomiędzy działami  

Radni do przedstawionego projektu nie wnieśli żadnych zastrzeżeń i zapytań. 
Wobec powyższego Przewodniczący Rady przeprowadził glosowanie nad 

przedstawionym projektem uchwały . 

 

Uchwała nr XXXIII/194/05 została zatwierdzona jednogłośnie i stanowi zał 
nr 7 do protokołu . 
 

 

   E/zatwierdzenia taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i 
odprowadzania ścieków na terenie gminy Dolsk . 
 
Projekt uchwały przedstawił Dyrektor Zakładu Gospodarki Komunalnej 

Andrzej Ratajczak , który w uzasadnieniu powiedział, że Zakład Gospodarki 

Komunalnej w Dolsku złożył wniosek o zatwierdzenie taryf dla zbiorowego 

zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzania ścieków wraz z 

zestawieniem  ponoszonych kosztów na 2006 rok . 



W ich wyników ustalono ,że cena zaopatrzenia w wodę grupa I wyniesie 2,27 

zł z 1 m3  

za zrzut ścieków komunalnych do kolektora grupa I wyniesie 3,10,-zł z 1 m3  

a ścieki dowożone grupa II 3,87 zł/ to pozostaj3e bez zmian /. 

Proponowane ceny są wyrażone w wartości netto do których  zostanie 

doliczony obowiązujący podatek Vat w wysokości 7%. 

Jak stwierdził w dalszej części  wystąpienia Dyrektor Ratajczak chcemy tylko 

podnieść te ceny o inflacje . 

Radni do projektu uchwały nie wnieśli żadnych zastrzeżeń  

Przewodniczący Rady przeprowadził glosowanie nad projektem 

przedstawionej uchwały .  

Uchwała nr XXXIII/194/05 została zatwierdzona jednogłośnie i stanowi zal 

nr 8 do protokołu . 

    

   F/współpracy z holenderską gmina Noordenveld. 

 

Projekt uchwały w tej sprawie przedstawił  Burmistrz MiG Henryk Litka 

,który wyjaśnił, że przse4pis ustawy o samorządzie gminnym stanowi, że 

wyłączną kompetencją rady gminy jest stanowienie w sprawach współpracy ze 

społecznościami lokalnymi i regionalnymi innych państw. 

Miasto i Gmina Dolsk w dniu 2 maja 1992 roku nawiązała wspólpracę z 

holenderską gmina Peize. Od czasu ,kiedy  w Holandii przeprowadzono 

reorganizacje administracji publicznej gmina Peize weszła w skład 

nowopowstałej gminy Noordenveld . 

Od tego czasu trwały zabiegi o zawarcie umowy o współpracy z nową gminą  

Władze Noordenveld uznały, że umowa pomiędzy Dolskiem a Peize nie 

została rozwiązana a Noordenveld jest w pewnym sensie następca prawnym 

gminy Peize . 

Wobec takiego stanu faktycznego podjęcie uchwały jest uzasadnione . 

Do projektu uchwały została dołączone umowa jaka by była podpisana po 

podjęciu tej uchwały i chcielibyśmy ażeby to mogło nastąpić 2 maja 2006 

roku. 

Podjęcie tej uchwały będzie podstawą do dalszych działań w tym zakresie . 

 

Radni projekt uchwały zatwierdzili jednogłośnie . 



Uchwała nr XXIII/195/05 stanowi zał nr 9 do protokołu . 

 

 

G/ ustalenia wysokości stawek za korzystanie przez radnego w 

podróży służbowej z samochodu nie będącego własnością gminy . 

 

Projekt uchwały przedstawiła Pani Liliana Lenarczyk Zurczak Sekretarz 

MiG która stwierdziła, że przepisy  które obowiązywały w tym zakresie ,w 

roku 2004  gdy była już podejmowana taka uchwała uległy nowelizacji stąd 

konieczność  podjęcia porządkującej te sprawy uchwały . 

Stawka kilometrowa w tej chwili sienie zmienia i jest taka sama jak dla 

pracowników samorządowych . 

 

Radni do przedstawionego projektu uchwały nie mieli żadnych zastrzeżeń . 

 

Przewodniczący Rady przeprowadził głosowanie nad projektem uchwały .  

Uchwała nr XXXII/196/05 została zatwierdzona jednogłośnie  i stanowi zał 

nr 10 do protokołu . 

 

H/zmieniająca uchwałę w sprawie pożyczki z Wojewódzkiego 

Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej 

w Poznaniu  

Projekt .uchwały przedstawiła Pani Elżbieta Juskowiak Skarbnik MiG która 

wyjaśniła, że w związku z niezakwalifikowaniem nadzoru budowlanego do 

kosztów kwalifikacyjnych  Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i 

Gospodarki Wodnej na realizację zadania pn” Budowa kanalizacji sanitarnej 

wraz z przyłączami w Dolsku – IV etap – 15 % kosztów własnych . 

Wobec powyższego Gmina zaciągnęła pożyczkę  Z Wojewódzkiego Funduszu 

Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Poznaniu w wysokości 79.300,-

zł a nie jak było pierwotnie zapisane 80.600,-zł 

 

 

Podjęcie tej uchwały pozwoli uporządkować budżet w tym zakresie 



Uchwała nr XXXII/198/05 została zatwierdzona jednogłośnie  i stanowi zał 

nr 11 do protokołu . 

 

Ad.6 Interpelacje i wnioski radnych . 

 

Głos zabrał radny Jacek Woroch ,który złożył formalny wniosek dot. opłat 

za wywożenie nieczystości stałych  

W tej chwili te opłaty pobierane  zarówno od osób jak i posiadanych kubłów  

T jest dość niesprawiedliwe ,gdyż niekoniecznie większa ilość osób w 

mieszkaniu wytwarza większą ilość śmieci . 

Proszę uprzejmie o negocjacje w tym zakresie . i może należałoby na któreś 

sesji w 2006 roku poprosić Dyrektora Przedsiębiorstwa Gospodarki 

Komunalnej o przedstawienie informacji w sprawie segregacji tych 

nieczystości  

 

Radny Zbigniew Kierzkowski – też jestem podobnego zdania w sprawie tych 

opłat jak mój kolega Woroch – należałoby pomyśleć o sposobie naliczania tej 

opłaty ,gdyż ona w stosunku do niektórych nieruchomości jest niesprawiedliwa  

 

Burmistrz MiG Henryk Litka – w najbliższej przyszłości opracowywany 

będzie regulamin dostarczania i odbierania śmieci w związku z nowymi 

uregulowaniami w tym zakresie . 

Będzie to poddane pod dyskusje i tu należy o tym również pomyśleć . 

Zatwierdzony on będzie przez radę . 

 

Ad.7 wolne głosy i wnioski . 

 

Z publiczności z sali głos zabrał Pan Czesław Piskorski / który już ten temat 

poruszył na poprzedniej Sesji /,który na początku swej wypowiedzi przeprosił 

radnych za swą wypowiedz w stosunku do nich na poprzedniej sesji nie chciał 

nikogo obrazić a szczególnie Pana Przewodniczącego / użył na poprzedniej 

Sesji słowa ażeby radni byli mądrzy – nie wiedział ,że Przewodniczący nazywa 

się Mądry /. 



Zwrócił się jednak do radnych ze swoim problemem uważając ,że radni się tym 

zainteresują i rozwiążą na jego korzyść . 

Zadałem na poprzedniej Sesji kilka pytań na które nie uzyskałem odpowiedzi i 

dlatego jestem na obradach dzisiejszej Sesji i może tu mi ktoś dziś odpowie – 

chociaż widzę ,że radni nie bardzo dyskutują na tych obradach . 

Pytałem się czy to są działki rekreacyjne czy budowlane , 

- kiedy będzie założone oświetlenie – chociaż 2 albo 3 lampy  

- w dniu 20 sierpnia 2004 roku napisałem pismo o wytyczenie  granicy , 

która powinna wynosić 12 m/ zgodnie z planem zagospodarowania 

przestrzennego –chciałbym wiedzieć kiedy to zostanie załatwione  ,ma być 

pas 12 metrów i tam powinna być droga  

- Pan Burmistrz  mówił, że w przyszłości będzie tam budowana druga droga 

przecież ja nie mówiłem i nie mówię o drugiej drodze ,przecież ta która w 

tej chwili jest to też Pan jej nie budował  dał Pan tylko kamień na tą drogę i 

na tym koniec . 

- Na poprzedniej Sesji Pan radny zapytał się co ja chce osiągnąć przez te 

moje wystąpienia - co Pan miał na myśli mówiąc  to . 

- Widziałem, że Pan strasznie idzie za tymi wędkarzami to może Pan tam jest 

Prezesem . 

- W ogóle muszę stwierdzić że radnych moje problemy nie interesują i nie 

próbują mojej sprawy załatwić polubownie .  

- Pan radny Jacek Woroch – proszę Pana Przewodniczącego o zamknięcie 

obrad sesji gdyż osobiście nie wiem o co Panu Piskorskiemu chodzi.  

- Natomiast proszę  ażeby Pan nie nazywał mnie żadnym prezesem bo nim 

nie jestem  wędkarstwo mnie osobiście nie interesuje ale wędkarze jako 

ludzie tak i nie widzę potrzeby ażeby radni mieli ulegać sugestiom Pan w 

sprawie tej drogi. 

 

Pan Piskorski – przepraszam Pana myślałem ,że Pan tam jest Prezesem bo tak 

Pan szedł za tymi wędkarzami ale  dlaczego tak się żle dzieje w stosunku do 

mojej osoby ,będę szukał poparcia gdzie indziej np. w mediach . 

 

Głos zabrał Przewodniczący Komisji Inwestycji i Spraw Gospodarczych 

Roman Drews ,który poinformował radnych ,że cała komisja w pełnym 



składzie w dniu 7 grudnia dokonała oględziń tej drogi  i stwierdził ,że droga do 

jeziora jest drogą gminną dostępna dla wszystkich .dziwił się tylko dlaczego 

Pan będąc w domu nie wyszedł porozmawiać z komisją ,która w stosunku do 

Pana ma również zastrzeżenia . 

Kto powbijał na polu należącym do Pana Mroza te paliki ,przecież ta droga nie 

biegnie przez pole Pana Mroza . 

Jeżeli Pan chce ażeby ona tak prosto biegła to musi Pan sam ten teren wykupić 

od Pana Mroza . 

Pan Piskorski – nie wiedziałem, że Panowie tam przyjadą i widzę, że nie 

mamy tu już o czym rozmawiać jednak złożę Państwu na koniec życzenia 

noworoczne – szczęśliwego Nowego roku .i lepszej współpracy . 

 

Glos zabrał Burmistrz MiG Henryk Litka – widzę, że ciągle za mało mówię i 

nie wszystkie argumentu jakie już tu były powiedziane trafiaj. 

Proszę w tym wypadku napisać pismo do Rady i Rada na piśmie odpowie Panu 

na wszystkie zarzuty . 

Jeżeli Pan mówi o pasie  12 metrowym to Pan to myli z pasem drogowym . 

Natomiast jeżeli chodzi o pana zapytania to  są działki rekreacyjno –budowlane 

z możliwością całorocznego zamieszkania. 

Kilkakrotnie rozmawiałem już z zarządem  koła wędkarskiego na ten temat i w 

rozmowie z nimi usłyszałem ,że jest Pan z nimi w konflikcie  i nie chcą go w 

dalszym ciągu pogłębiać. 

Natomiast jeżeli chodzi o śmieci jakie pozostają po wędkarzach to tu Panu 

przyznaję racje  to tez w najbliższej przyszłości  musi ulec zmianie . 

Nie możemy jednak zakazać przejazdu  ale musi być ten przejazd spokojny . 

Widzę, że nie che Pan iść na żaden kompromis m,y jednak nie możemy się 

zgodzić na wszystkie Pana propozycje . 

Przecież Pan sam wie, że droga jest wytyczona zgodnie z planem 

zagospodarowania przestrzennego  i drugiej drogi tam budować nie będziemy  

Proszę ażeby Pan w tej sprawie przybył do Urzędu i osobiście postaram się 

Panu pokazać dokumenty w tej sprawie  i jak to będzie wyglądało w latach 

następnych . 

Wszelkie spory są złem koniecznym  i same w sobie doprowadzają do tego że 

nie można osiągnąć zaplanowanego efektu . 



Należy mieć jednak zrozumienie dla innych . 

Pan mówi  ,że w stosunku do Pana są tutaj wszyscy złośliwi ,zapewniam Pana 

,że jest Pan w błędzie ,pracujemy na planie zagospodarowania przestrzennego 

.Pan za dużo mówi i tylko to co Pana interesuje ale my wszyscy myślimy 

inaczej i Pan o tym dobrze wie .  

Dziękuje  osobiście za złożone wszystkim tu obecnym życzenia  i 

równocześnie Panu składam życzenia  noworoczne ,zdrowia i większego 

zrozumienia dla naszych spraw . 

 

W dalszej części obrad sesji glos zabrał  

sołtys wsi Brześnica Kazimierz Wabiński  ,który poruszył następujące sprawy 

– dlaczego w budżecie gminy nie ma remontu drogi w Brześnicy – droga jest w 

tej chwili w fatalnym stanie .Dla Brześnicy nic się nie robi . 

 

Burmistrz MiG Henryuk Litka – Panie sołtysie ja Pana wypowiedzi w ogóle 

nie rozumiem . jak Pan może powiedzieć ,że dla Brześnicy nic się nie robi . 

Przecież w ostatnim roku w Brześnicy zrobiono najwięcej w całej gminie a 

dotyczy to wodociągu .O to Pan ciągle walczył i to zostało zrobione. 

Natomiast jeżeli chodzi o tą drogę to Pan doskonale wie, że nie może być ona 

ujęta w naszym budżecie gdyż jest to droga powiatowa . 

Licz e na to że kiedyś znajdzie się     w budżecie powiatu ,trudno tu jednak 

powiedzieć w którym roku . 

 

Pan Zbigniew Śmieiński  na poprzedniej sesji mówiłem o złym stanie drogi od 

Pokrzywnicy do Gajewa / droga w kierunku Borku / / czy w tej sprawie coś 

wiadomo . 

Równocześnie Pan Śmieiński złożył całej Radzie i Panu Burmistrzowi 

życzenia noworoczne od Związku Inwalidów Ruchu i życzył dalszej tak dobrej 

współpracy z tym związkiem . 

 

Burmistrz MiG Henryk Litka – podziękował za życzenia Panu Smieińskiemu i 

prosił o przekazanie również serdecznych życzeń .informując równocześnie ,że 

zawsze jest otwarty na wszelką współpracę ze wszystkimi związkami . 



Natomiast jeżeli chodzi o naprawę tej drogi to zostało w tej sprawie 

wystosowane pismo do Wojewódzkiej Dyrekcji dróg i do tej pory w tej 

sprawie nie ma żadnej odpowiedzi – jednak ponownie wystosujemy pismo w 

tej sprawie . 

 Radny Stanisław Porzucek – osobiście też zainteresowałem się stanem tej 

drogi / gdyż prawie codziennie  tam jeżdżę / napisałem pismo w tej sprawie i 

też nikt się tym w województwie nie zainteresował- zostały postawione jedynie 

znaki ostrzegawcze i na tym koniec . 

 

Ad. 8 Zakończenie obrad Sesji  

 

Wobec wyczerpania się porządku obrad Sesji Przewodniczący Rady 

Eugeniusz Mądry podziękował wszystkim za udział w Sesji i zakończył 

obrady XXIII Sesji RMiG  życząc równocześnie wszystkim obecnym na sali 

szczęśliwego nowego 2006 roku . 

 

 

 

Protokolant      Przewodniczący Rady  

Stefania Gagat      Eugeniusz Mądry  

 

 

 


